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Møde den: 20.09.2016  

1521-220 (Vært: Eva) 

VEST båndmøde 

 

Deltagere: Lisette Prins (HE/ordfører for båndet), Anne Christine Teglborg 

(AU UDD), Michael Mejlgaard Udby (Aarhus BSS), Eva Kvistgaard Arent (ST) 

og Esben Højbjerre Larsen (koordinator) 

Afbud: Jesper Sølund Hansen (AR) 

 

REFERAT 

 

Punkt 1 Status: Fremdriftsreform 2.0 

Beskrivelse Alle 

 

Status fra fakulteterne og de tværgående processer. 

Referat BSS har produceret infovideoer om de nye regler. Der er tale om 

en generel formidling, så videoerne vil kunne anvendes på tværs 

af fakulteterne. Michael rundsender dem til båndet. 

 

Der blev spurgt til, hvor længe fremdriftssiderne skal bestå. Bån-

det vurderede, at de bør leve i hvert fald indtil nytår. 

 

Aarhus BSS skriver i denne uge ud til alle studerende, at alle in-

formationer vedr. fremdrift er opdateret på deres studieportaler. 

 

AU Uddannelse:  

 Brevskabelon vedr. indv. maksimale studietider er godkendt 

af SNUK og VEST og efterfølgende sendt til orientering hos 

UFU.  

 Vejledningstekst til mit.au.dk er ved at være klar. Der laves 

også tekst til studieportalerne. 

 

Medio oktober vil der blive lavet et facebook-opslag til alle stude-

rende med opfordring til at tjekke de respektive studieportaler 

for information om fremdrift. 

 

Der er frist for ansøgning om strategiske midler i dag. 

Som italesat på UFU-møde ønsker vi at ansøge om midler til et 2 

dages kompetenceforløb for faste vejledere. Det er vigtigt at tæn-

ke bredt og inddrage forskellige platforme, herunder web. Der vil 

være målgruppefokus den ene dag. Her kan Dennis Karlsen mu-



 

 

    

Side 2/5 

 

AARHUS 

UNIVERSITET 

 

 

 

ligvis være behjælpelig, da han var med i planlægningen af det 

kuldsejlede AEU-arrangement med samme tema.  

(Dagen efter mødet erfarede båndet, at der er tildelt 200.000 til 

forløbet).  

 

Punkt 2 Status: Trivsel.au.dk 

Beskrivelse v/Lisette 

 

 Ressourcer til arbejdet 

 Efterårets prioriteringer 

 Fremtiden for gruppen 

 

Referat Sitets nuværende udtryk skal bevares. Fokus skal i efteråret pri-

mært ligge på monitorering af brugeradfærden. Der skal ikke la-

ves nyt, men sitet skal selvfølgelig være brugbart. Gruppen øn-

sker at fortsætte arbejdet med sitet efter 2016. Ressourcetrækket 

planlægges at være overskueligt fx ved at arbejde koncentreret 

om udviklingen på ½ eller 1 dags workshops. Her kan sitet og 

opgavefordelingen gennemgås samtidig med, at der udvikles nye 

ideer. 

 

Gruppen laver plan for kommunikation af sitet og supplerer med 

ideer til, hvordan vi undgår, at det sander til. Gruppen inviteres 

til at afgive status på båndmøde i november/december, forud for 

dette møde modtager båndet: formålsbeskrivelse, monitore-

ringsdata og skabelon for sitet og evt. udviklingspotentialer her-

under estimeret ressourcetræk. 

 

Båndet bakker op om arbejdsgruppens fortsatte arbejde. 

 

Punkt 3 Drøftelse: Nyt fra kvalitetsgruppe 

Beskrivelse v/Michael 

 

 Det foreslås en ændring af vidensportalssiderne, så de kan 

bruges til, at alle kan finde ophavsmænd/kvinder til projekter 

inden for de enkelte grupper.  

 Dette betyder også en ændring i kommissorium for kvalitets- 

og videndelingsgruppen – og en ny ide til, hvordan vi får en-

gageret kolleger til at anvende det.  

 

 Fokus for efteråret 
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o Planlægning af opfølgning 

o Forsinkelsesstatistik 

o Kollektive arrangementer 

 

Referat Den tematiske inddeling af vidensdelingsportalen virker ikke. Det 

som folk primært efterspørger, er oversigter over, hvem der sid-

der med hvad. Dette  skal fremgå tydeligere.  

 

Kvalitetsgruppen kommer med oplæg til, hvordan vi kan gøre si-

derne bedre. Der kan muligvis blive tale om en anden løsning end 

webportalen. 

Punkt 4 Drøftelse: Frafaldsundersøgelsen 

Beskrivelse v/Anne 

 

Interessen for at få løbende data om udmeldelsesårsager er stor – 

forlyder det fra ST. Overvej, om det kunne blive fast procedure at 

sende et link til et spørgeskema lig det som anvendes i frafalds-

undersøgelsen på ST, til studerende i forbindelse med udmeldel-

se? 

 

Bilag: http://scitech.medarbejdere.au.dk/for-

undervisere/frafaldsundersoegelsen-2015-2016/ (se s. 71-76) 

 

Referat Båndet vurderer, at det langt fra er sikkert, at konklusionerne ved 

en frafaldsundersøgelse står mål med anstrengelsen ved at ind-

hente og omsætte data. Svarene i ST’s undersøgelse peger i mange 

retninger og afdækker kun i forsvindende grad mangler fra uni-

versitetets side. 

 

Det er en mulighed at integrere spørgsmålene til i de generelle da-

tapakker.  Afsnitslederne kan tale med deres lokale datapakke-

kontakt herom. 

 

Båndet besluttede at afholde et temamøde om frafald i nærmeste 

fremtid. 

 

Punkt 5 Drøftelse: Psykologhjælp 

Beskrivelse v/Lisette 

 

På mødet med Aarhus kommune om det gratis tilbud for unge, 

blev det nævnt, at tilbuddet kun er for unge, der ikke kan få hjælp 

http://scitech.medarbejdere.au.dk/for-undervisere/frafaldsundersoegelsen-2015-2016/
http://scitech.medarbejdere.au.dk/for-undervisere/frafaldsundersoegelsen-2015-2016/
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andre steder. Vi henviser jo gerne studerende til Studenterråd-

givningen, hvor de kan få hjælp, men ofte efter nogen ventetid. 

Det kunne være rart med en drøftelse af, hvor vi sender hvem 

hen og evt. en drøftelse med Studenterrådgivningen om, hvorvidt 

de afviser studerende, som så med rette kan gå til kommunens 

tilbud. 

 

Referat Psykologerne har allerede tæt samarbejde med studenterrådgiv-

ningen. 90% af de berørte studerende vil skulle til studenterråd-

givningen. Restgruppen går til psykologerne. Studenterrådgiv-

ningen visiterer også videre.  

Der er et behov for et snarligt møde med studenterrådgivningen. 

Lisette og Esben inviterer dem til et VEST-møde. 

 

Punkt 6 Fælles mentoruddannelse 

Beskrivelse v/Lisette 

 

I år deltager en lille gruppe ARTS-studerende i HE’s uddannelse. 

Tidligere var der SUBmentoruddannelse, og BSS kører sin egen. 

Hvorfor slår vi ikke det hele sammen i stordrift? 

 

Referat Michael: BSS har over 100 mentorer, som interagerer med hin-

anden. Hvis antallet bliver større, vil der opstå praktiske udfor-

dringer.  

 

Båndet erkendte, at et fælles forløb ikke er muligt, men at der er 

potentiale i indholdsmæssig videndeling og udvikling af et fælles 

koncept på tværs af fakulteter. Dertil foreslog Eva, at vi aftaler en 

fælles tidsramme for afholdelse i stedet for nu, hvor forløbene 

kører forskudt. Majbritt Nielsen indkalder aktører til snak om 

fælles koncept. RSE skal tænkes ind. Anne spørger Mette Wittorff 

Schmidt. 

 

Punkt 7 Evt. 

Beskrivelse Bordet rundt. 

 

Referat Michael:  

 Mentorprojektet for de grønlandske studerende kører på 

skinner. Psykolog med grønlandsk baggrund er tilknyttet.. 

Der er ambitioner om et sprogkursus og oprettelse af et onli-

neforum for gruppen. 
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Kommende dagsordenspunkter: 

Udlandsstipendium v/Mette Thorning 

Temadag om frafald 

Studenterrådgivningen på besøg (skal inviteres) 

 

 

Kommende møder: 

 

Dato Tid Sted 

04.10.2016 10-12 1443-313 (Jesper) 

18.10.2016 10-12 1443-313 (Michael) 

 

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er 

torsdag inden 12. 

 

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag. 

 

 

 

Eva:  

 Arrangement for særligt udfordrede afholdt i samarbejde 

med SPS. God respons. 

 101 mennesker tilmeldt temaarrangementet om unges ud-

dannelsesvalg i næste uge. 

 

Anne:  

 Peder Østergaard og Magnus Brabrand har lavet undersøgel-

se af nej-takkere. Her har man spurgt ind til vejledningsbe-

hovet hos den gruppe, som vil genansøge. 55 har svaret ja til 

vejledning. Gruppen vil modtage en mail med tilbud om vej-

ledning. 

 Henvendelse fra studievalgscentrene om vi ønsker at holde 

oplæg på uddannelsesmesserne? Det gør vi gerne. 

 Oplæg til IB’er på Viborg Katedralskole 

 Catalina Kjær er tilbage 15. december. 


